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  PROTOKÓŁ  Nr XXI/ 2008  
 

z przebiegu XXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Z bąszynku 
odbytej w dniu 29 maja 2008 roku 

w sali konferencyjnej Urz ędu Miejskiego w Zb ąszynku  
 
 

Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  powitał radnych, Zastępcę Burmistrza Ewę Omelczuk, 
Skarbnika Gminy Anetę Nawracała, p.o. Sekretarza Barbarę Stasik oraz pozostałych 
przybyłych  i  otworzył obrady XXI sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku o godz. 13.00. 
Jednocześnie stwierdził, Ŝe na sali obecnych jest 13 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
decyzji /listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego 
protokołu/.  
 
 
Do pkt. 2.  
 

Wybór Sekretarza obrad 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosił 
kandydaturę radnego Marcina Kumke (wyraził zgodę) i zarządził głosowanie. 
- za pełnieniem przez radnego Marcina Kumke funkcji  Sekretarza obrad dzisiejszej 
sesji Rady - głosowało 13 radnych. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady stwierdził, Ŝe Sekretarzem obrad 
dzisiejszej sesji Rady został radny Marcin Kumke. 
 
Do pkt.3.  

Przyjęcie porz ądku obrad 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przedstawił planowany porządek obrad.  
 
P o r z ą d e k   o b r a d :  

1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 

      8.   Ocena funkcjonowania placówek oświatowych na terenie gminy, w tym: 
a/.   Informacja w zakresie koncepcji efektywnego gospodarowania gminnym  

majątkiem oświatowym, w tym zamierzeniach inwestycyjno-remontowych 
b/.   Informacja na temat zasad finansowania oświaty,  
c/.   Informacja o realizacji regulaminu wynagradzania nauczycieli 
d/.   Informacja o udziale szkół w projektach zewnętrznych i przedsięwzięciach 

lokalnych i regionalnych 
       9.  Informacja z realizacji Programu Współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami 

pozarządowymi  oraz innymi podmiotami. 
      10.  Podjęcie uchwał 

a/.  zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad obrotu nieruchomościami 
stanowiącymi własność Gminy Zbąszynek  
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b/.  zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek i zasad poboru podatku 
od nieruchomości, opłaty od posiadania psów i opłaty targowej 

c/.  w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
d/. w sprawie oddania nieruchomości stanowiącej mienie gminy w wieczyste uŜytkowanie 

(obręb miasta Zbąszynek, nr działki 15/3) 
      e/. w sprawie oddania nieruchomości stanowiącej mienie gminy w wieczyste uŜytkowanie 

(obręb miasta Zbąszynek nr działki 710-715) 
      f/.   w sprawie upowaŜnienia Burmistrza Zbąszynka do złoŜenia wniosku oraz przyjęcia 

do realizacji inwestycji  
      g/. o zmianie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów 
11. Odpowiedzi na interpelacje 
12. Oświadczenia i wolne wnioski 
13. Zakończenie obrad 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  wnioskował o wprowadzenie zmiany w pkt. 8 na : 
„Informacja w sprawie funkcjonowania placówek oświatowych na terenie gminy” oraz 
uszczegółowienie pkt 10 „e” poprzez dopisanie działek o numerach 729 – 734, ujętych w 
projekcie uchwale. 
- za wprowadzeniem powy Ŝszej zmiany do porz ądku obrad głosowano jednogło śnie. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur   zapytał czy są inne propozycje do porządku obrad. Ze 
względu na brak innych propozycji zarządził głosowanie. W wyniku głosowania przyjęto 
jednogłośnie następujący porządek obrad: 
 
P o r z ą d e k   o b r a d :  

1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8. Informacja w sprawie  funkcjonowania placówek oświatowych na terenie gminy,  

w tym: 
a/.   Informacja w zakresie koncepcji efektywnego gospodarowania gminnym  

majątkiem oświatowym, w tym zamierzeniach inwestycyjno-remontowych 
b/.   Informacja na temat zasad finansowania oświaty,  
c/.   Informacja o realizacji regulaminu wynagradzania nauczycieli 
d/.   Informacja o udziale szkół w projektach zewnętrznych i przedsięwzięciach 

lokalnych i regionalnych 
       9.  Informacja z realizacji Programu Współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami 

pozarządowymi  oraz innymi podmiotami. 
      10.  Podjęcie uchwał 

a/.  zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad obrotu nieruchomościami 
stanowiącymi własność Gminy Zbąszynek  

b/.  zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek i zasad poboru podatku 
od nieruchomości, opłaty od posiadania psów i opłaty targowej 

c/.  w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
d/. w sprawie oddania nieruchomości stanowiącej mienie gminy w wieczyste uŜytkowanie 

(obręb miasta Zbąszynek, nr działki 15/3) 
      e/. w sprawie oddania nieruchomości stanowiącej mienie gminy w wieczyste uŜytkowanie 

(obręb miasta Zbąszynek nr działki 710-715 oraz 729-734) 
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      f/.   w sprawie upowaŜnienia Burmistrza Zbąszynka do złoŜenia wniosku oraz przyjęcia 
do realizacji inwestycji  

      g/. o zmianie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów 
  11. Odpowiedzi na interpelacje 
  12. Oświadczenia i wolne wnioski 
  13. Zakończenie obrad 
 
Do pkt 4.  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 
Przewodnicz ący Rady  Jan Mazur poinformował radnych, Ŝe protokół przez czas trwania 
sesji będzie wyłoŜony do wglądu i jeŜeli nie będzie uwag zostanie przyjęty w pkt.12 porządku 
obrad. 
W trakcie przedstawiania pktu 4 na salę obrad przybył radny Krzysztof Krzywak, zwiększając 
tym samym liczbę obecnych radnych. Aktualna liczba radnych wyniosła 14. 
 
 
Do pkt. 5  
 

Informacja Przewodnicz ącego Rady o działaniach w okresie mi ędzysesyjnym 
 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 
  

 
Do pkt.6  

Informacja z działalno ści Burmistrza w okresie mi ędzysesyjnym 
 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Omleczuk  przedstawiła informację z działalności w okresie 
międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.  
Zastępca Burmistrza poinformowała równieŜ, Ŝe w uzupełnieniu do przedstawianego 
sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym dołączona została informacja z 
działalności referatów Urzędu Miejskiego w okresie międzysesyjnym /informacja z 
działalności referatów UM w okresie od 24 kwietnia 2008 r. do 29 maja 2008 r. - stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 
 
Do przedstawionej informacji z działalności w okresie międzysesyjnym zgłoszono 
następujące zapytania: 
Radny Krzysztof Krzywak  zapytał ile spotkań z Wojewodą i Marszałkiem Województwa 
odbyła Zastępca Burmistrza w ostatnim czasie oraz czy tego typu spotkania w zakresie 
politycznym, gospodarczym czy społecznym w ogóle się odbywają? 
W odpowiedzi Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  poinformowała, Ŝe w ostatnim czasie 
nie odbyła spotkań z Wojewodą ani z Marszałkiem, spotkania w Urzędzie Marszałkowskim 
odbywają się tylko na poziomie Departamentu, m. in. w sprawie umorzenia podwyŜszonych 
opłat za odprowadzanie ścieków. Zastępca Burmistrza wyjaśniła, iŜ nie zauwaŜa na razie 
takiej potrzeby, by spotykać się z Wojewodą.  
 
Radny Sylwester Budych zwrócił się z prośbą o rozszerzenie informacji w temacie firmy 
Trozar. 
Zastępca Burmistrza poinformowała, Ŝe został przeanalizowany pobór wody firmy „Trozar” 
za okres ubiegłego półrocza tj. od momentu zaistnienia tej firmy. Analiza wykazała, Ŝe pobór 
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wody był duŜo wyŜszy niŜ udokumentowany wywóz nieczystości płynnych. Spotkanie z firmą 
miało na celu przedstawienie przez firmę Zakładowi Usług Komunalnych faktycznego poboru 
wody i ilość odprowadzanej do kanalizacji. Firma została poinstruowana o obowiązku 
podpisania stosownej umowy na pobór wody, o moŜliwości załoŜenia osobnego licznika na 
podlewanie terenu,  a takŜe  poinformowano firmę o zaległościach względem gminy i ZUK-u.  
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur podziękował za umieszczenie na stronie internetowej 
informacji o problemie dot. zaśmiecania naszej gminy. 
Do pkt.7  
 

Interpelacje i zapytania 
 

Przewodnicz ący Rady Jan Mazur poprosił o zajęcie stanowiska w sprawie: 
- uporządkowania terenu w Chlastawie po wykoszeniu trawy przez słuŜby drogowe –

(droga 302 na łuku, w sąsiedztwie Kościoła) 
- segregacji nieczystości stałych, ul. Topolowa, bloki 24,25 – by udostępnić pojemniki 

pozwalające na segregację nieczystości stałych - problem zgłoszony przez 
mieszkańca gminy,  

- wykoszenia trawy - ul. PCK nr 9, 
- uporządkowania terenu po starym ogrodnictwie przy ul. PCK, 
- wykaszania traw i bieŜącego porządkowania terenu za skrzyŜowaniem ul. Topolowej 

ze Sportową, w kierunku ogrodów działkowych. 
 

Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zgłosił zapytanie dlaczego nasza gmina nie wzięła 
udziału w Turnieju Sołectw Gmin Regionu Kozła? 
Następnie Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  zgłosił trwający problem nieprawidłowego 
funkcjonowania oczyszczalni ścieków. W poruszonym temacie Przewodniczący Rady 
przedstawił obecną sytuację na oczyszczalni: filtr II stopnia oczyszczania - zaleganie wody 
występuje juŜ w pierwszym złoŜu, frakcja jest bardzo zanieczyszczona, co spowodowało 
ograniczoną droŜność sekcji filtrujących. Jak poinformował Przewodniczący Rady pierwszy 
sygnał nieprawidłowego funkcjonowania oczyszczalni zanotowano 15.03.2007 roku.  
W ocenie Przewodniczącego Rady problem jest na tyle niebezpieczny i powaŜny, Ŝe bez 
rozstrzygnięcia Sądu nie zostanie rozwiązany.  
 
Radny Andrzej Budych   

- odnosząc się do problemu zgłoszonego przez Przewodniczącego Rady w temacie 
oczyszczalni ścieków przypomniał, Ŝe ponad rok temu sygnalizował, by sprawę 
oddać do Sądu, we wrześniu minie gwarancja a sprawa nadal nie została rozwiązana 
i w planach budŜetu na 2009 rok trzeba będzie zabezpieczyć środki na udroŜnienie 
oczyszczalni. Zdaniem radnego okres oczekiwania z naszej strony jest zbyt długi. 

- zgłosił zapytanie, jakie były przesłanki przemawiające za dodatkowym przedłuŜeniem 
umowy dzierŜawnej obiektu w Domu Kultury o kolejne 3 miesiące, mimo nie 
wywiązywania się z umowy? 

 
Radny Krzysztof Krzywak  

- dlaczego w złoŜonym projekcie na budowę ścieŜek rowerowych nie uwzględniono 
udziału naszej gminy; jak się ma do tego zapis w Strategii Gminy, Ŝe budowa ścieŜek 
rowerowych w zakresie turystyki jest elementem zarówno promocji gminy jak i 
działalności gospodarczej? 

- czy jest projekt zwiększenia miejsc parkingowych w mieście, czy pokuszono się o 
sprawdzenie obciąŜenia parkingów.  

- w temacie podwyŜek dla pracowników obsługi i administracji zatrudnionych w 
placówkach oświatowych – zdaniem radnego, jeŜeli nauczyciele otrzymali 10% 
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podwyŜki to pracownikom obsługi i administracji teŜ się taka podwyŜka naleŜy. W 
powyŜszym temacie poprosił kluby radnych o poparcie tej inicjatywy. 

- zgłosił zapytanie ile wyniosła najwyŜsza podwyŜka dla pracownika w Urzędzie 
Miejskim a ile najniŜsza? 

- zgłosił zapytanie dlaczego w OKSiR nie wypłacono jeszcze podwyŜek? 
 

Radny Andrzej Budych  odnośnie podwyŜszonych opłat za odprowadzanie ścieków, czy jest 
szansa, by zostały one umorzone, czy tylko pozostaje moŜliwość rozłoŜenia ich na raty. 
Zdaniem radnego w sprawę powinien zaangaŜować się Burmistrz, gdyŜ sprawa umorzenia 
kar wykracza poza zakres kompetencji Kierownika ZUK. 
Do pkt.8  
 

Informacja w sprawie  funkcjonowania placówek o światowych na terenie gminy: 
 
a/.   Informacja w zakresie koncepcji efektywnego g ospodarowania gminnym  
majątkiem o światowym, w tym zamierzeniach inwestycyjno-remontow ych – informację 
przedstawiła Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk /informacja stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu/. 
 
b/.   Informacja na temat zasad finansowania o światy - informację przedstawiła Skarbnik 
Gminy Aneta Nawracała, informując, Ŝe finansowanie szkół odbywa się według następującej 
zasady: środki przyznane dla kaŜdej jednostki oświatowej w ramach subwencji powiększane 
są corocznie o środki budŜetowe przy jednoczesnej maksymalnej racjonalizacji kosztów 
szacowanych na dany rok budŜetowy.  Jak poinformowała Pani Skarbnik na dzień 30.04 br 
kwota, którą przeznaczono z budŜetu gminy na finansowanie jednostek oświatowych 
wyniosła 667.455 zł. Jest to kwota wyŜsza o 151.950 zł w stosunku do roku 2007, gdzie z 
budŜetu gminy przeznaczono na szkoły środki w wysokości 515.505 zł. W trakcie roku 
budŜetowego, w wyniku obligatoryjnych podwyŜek w oświacie koniczne stało się 
zaangaŜowanie dodatkowych środków w kwocie 182.310 zł, gdzie w ramach subwencji 
zabezpieczono 75.288 zł, w ubiegłym roku w wyniku podwyŜek dokładano 63.180 zł. 
Następnie Skarbnik przedstawiła podział subwencji oświatowej wyliczanek wg metryczki na 
poszczególne jednostki oświatowe i tak: 
- Szkoła Podstawowa w Zbąszynku – 37% subwencji, kwota 1388.550 zł, 
- Szkoła Podstawowa w Dąbrówce Wlkp. – 14% subwencji – 529.564 zł, 
- Szkoła Podstawowa w Kosieczynie – 14% subwencji – 539.507 zł, 
- I Gimnazjum w Zbąszynku – 35% subwencji – 1359.217 zł 
Skarbnik poinformowała równieŜ, Ŝe wykonanie planowanych środków budŜetowych na 
poszczególne szkoły w okresie styczeń – kwiecień 2008 roku jest zgodne z planem i wynosi 
średnio 34%. 
Następnie Skarbnik przedstawiła informację w jakiej wysokości przypadają kwoty przyznane 
z budŜetu na 1 ucznia wg stanu na 30.04. 2008r.: 
- I Gimnazjum w Zbąszynku – 4526 zł, w roku 2007 – 3777 zł, 
- Szkoła Podstawowa w Zbąszynku – 4659 zł, w roku 2007 - 4427 zł, 
- Szkoła Podstawowa w Kosieczynie – 6785 zł, w roku 2007 – 5581 zł, 
- Szkoła Podstawowa w Dąbrówce Wlkp. – 7164 zł, w roku 2007 – 5990 zł. 
/informacja całościowa w temacie finansowania oświaty stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu/. 
 
Oprócz szkół i Gimnazjum w ramach środków zabezpieczonych po stronie wydatków w 
dziale „Oświata i wychowanie” widnieje równieŜ pozycja dot. dotacji dla przedszkoli 
niepublicznych. Plan na rok 2008 wynosił 930 tys. zł, wykonanie za 4 m-ce br wyniosło 
309.960 zł. 
I tak dla poszczególnych przedszkoli niepublicznych przekazano wg stanu na dzień 
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30.04.2008r.: 
- przedszkole niepubliczne w Kręcku – 16.900 zł, 
- przedszkole niepubliczne w Rogozińcu – 24.700 zł, 
- przedszkole niepubliczne w Kosieczynie – 34.360 zł, 
- przedszkole niepubliczne  w Dąbrówce Wlkp. – 32.500 zł, 
- przedszkole niepubliczne w Zbąszynku – 201.500 zł. 
Środki przeznaczone na dowoŜenie uczniów do szkół wynoszą 130 tys. zł, natomiast 
wykonanie za 4 m-ce 2008 roku wynoszą 51.221,04 zł. 
Następnie Skarbnik przedstawiła informację dot. dochodów z tytułu najmu i dzierŜawy 
składników majątkowych, którymi dysponują Dyrektorzy poszczególnych szkół, które 
wpłynęły do budŜetu gminy za 4 m-ce 2008 roku: 
- Szkoła Podstawowa w Zbąszynku – 3115,40 zł, 
- Szkoła Podstawowa w Dąbrówce Wlkp. – 5707,53 zł, 
- Szkoła Podstawowa w Kosieczynie – 2616,99 zł, 
- I Gimnazjum w Zbąszynku – 475,03 zł. 
Łącznie dochody te wyniosły 11.914,55, co stanowi 44% wykonania za rok 2007. 
Uzupełniając przedstawianą informację Skarbnik przedstawiła wykonanie tych dochodów za 
rok 2007, które ogółem wyniosło 27.127,70 zł, i tak:  
- Szkoła Podstawowa w Zbąszynku – 8526,20 zł, 
- Szkoła Podstawowa w Dąbrówce Wlkp. – 12.740,29 zł, 
- Szkoła Podstawowa w Kosieczynie – 5036,31 zł, 
- I Gimnazjum w Zbąszynku – 824,90 zł. 
 
 
c/.   Informacja o realizacji regulaminu wynagradza nia nauczycieli - informację 
przedstawiła Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk /informacja stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu/. 
W trakcie przedstawiania powyŜszej informacji  na salę obrad przybył radny Wojciech 
Półtorak, zwiększając tym samym liczbę obecnych radnych. Aktualna liczba radnych 
wyniosła 15. 
 
d/.   Informacja o udziale szkół w projektach zewn ętrznych i przedsi ęwzięciach 
lokalnych i regionalnych –  informacja była przedstawiana na posiedzeniach 
Komisji/informacja stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/. 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  uzupełniła informację wyróŜniając Szkołę 
Podstawową w Zbąszynku, Dąbrówce Wlkp. i Kosieczynie - placówki, które najbardziej 
zabiegają o środki zewnętrzne i mają złoŜone projekty, z których większość czeka na 
rozstrzygnięcie. 
 
Przewodnicz ący Klubu Radnych GIW  radny Ryszard Dembniak  zgłosił w imieniu Klubu 
zaniepokojenie stanem oświaty w gminie, a w szczególności dotyczącym przedszkoli, dzieci 
ubiegających się o pobyt w przedszkolu jest więcej niŜ gmina moŜe zapewnić. Apelował o 
rozwaŜenie moŜliwości zwiększenia miejsc w przedszkolach, aby zapewnić pobyt wszystkim 
chętnym dzieciom. Jednocześnie Klub Radnych GIW wyraził poparcie dla inicjatywy radnego 
Krzysztof Krzywaka w kwestii przyznania podwyŜek dla pracowników obsługi i administracji 
zatrudnionych w oświacie. 
 
Odnosząc się do przedstawionych informacji radny Krzysztof Krzywak  zauwaŜył, Ŝe 
jedynie Szkoła Podstawowa w Kosieczynie i po części Szkoła Podstawowa w Dąbrówce 
Wielkopolskiej jest w stanie przeprowadzić zaplanowane remonty z budŜetu szkoły. 
Pozostały Szkoły liczą na budŜet gminy. I pomimo dodania 667 tys. szkoły te nie są w stanie 
przeprowadzić prac remontowych. Ponadto radny wyraził wątpliwość, czy wybrany przez 
organ prowadzący wariant o utrzymywaniu placówek oświatowych bez względu na koszty 
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jest rzeczywiście najlepszym rozwiązaniem zmierzającym ku efektywnemu rozwojowi 
oświaty w naszej gminie. Radny zauwaŜył tendencję zwiększenia budŜetów placówek 
oświatowych na terenie gminy pomimo spadku liczby dzieci uczęszczających do szkół. 
Radny zasygnalizował, Ŝe placówki oświatowe w naszej gminie wymagałyby przejścia 
reorganizacji finansowo-organizacyjnej.  
Podsumowując swoją analizę radny Krzysztof Krzywak wysunął następujące wnioski, które 
naleŜałoby wdroŜyć celem poprawienia sytuacji w oświacie: 

- opracowanie programu przedstawiającego szczegółowe zasady finansowo-
organizacyjne  oświaty w gminie, 

- opracowanie co najmniej 2-letniego programu zamierzeń remontowo-inwestycyjnych 
w palcówkach oświatowych i określenie w nim źródeł finansowania zadań, 

- określenie załoŜeń i procedury zwalniania nauczycieli w gminie i dopracowanie zasad 
koordynacji niektórych przedsięwzięć w tej sferze przy współpracy z gminami 
Regionu Kozła i innymi gminami powiatu w kwestii wymiany nauczycieli. 

W odniesieniu do wypowiedzi radnego Krzysztofa Krzywaka Radny Wojciech Półtorak  
poinformował, Ŝe Rada Miejska moŜe podejmować akty prawne i zwiększać środki dla szkół, 
tym samym na płace dla pracowników administracji i obsługi oraz nauczycieli. Radny 
stwierdził,  Ŝe pierwszy raz słyszy o zwolnieniach nauczycieli, zwrócił się z prośbą do Pani 
Burmistrz, Ŝe jeŜeli coś takiego ma miejsce to prosi o taką informację.  
W kontekście przyszłych środków na utrzymanie szkół i wniosku zgłoszonego przez Klub 
Radnych, radny Wojciech Półtorak nadmienił, Ŝe w poprzedniej kadencji mówiono o 
przeniesieniu zerówek do szkół, by dać pracę i płacę nauczycielom i ich nie zwalniać a nie 
zwiększać kosztów utrzymania przedszkoli.  
Ponadto radny Wojciech Półtorak zaznaczył, iŜ oczekuje od Przewodniczącego Komisji 
Gospodarki i BudŜetu propozycji jak finansować i prowadzić szkoły w naszej gminie. 
W odniesieniu do sugestii radnego Wojciecha Półtoraka radny Krzysztof Krzywak  
poinformował, Ŝe jako radny oczekuje propozycji od organu wykonawczego. Radny 
zauwaŜył, Ŝe jak do tej pory nie otrzymał Ŝadnej propozycji, poniewaŜ przyjęta przez organ 
wykonawczy zasada, Ŝe utrzymujemy placówki bez względu na koszty nie jest zdaniem 
radnego propozycją tylko informacją w tym temacie. Nastąpił spadek liczby dzieci co 
skutkuje zwolnieniami nauczycieli, a w następnym roku będzie taka sytuacja się nasilała i nie 
znamy załoŜeń na następny rok w tej kwestii. 
Jak poinformował radny Krzysztof Krzywak, tylko w 2007 roku w przypadku I Gimnazjum w 
Zbąszynku nie dokładaliśmy środków na funkcjonowanie placówki.  
Radny zasygnalizował potrzebę szukania rozwiązań w oświacie gdyŜ na dzień dzisiejszy 
dzieje się to jedynie na zasadzie zbierania informacji. Zdaniem radnego Krzysztofa Krzywaka 
Burmistrz narazie przedstawił tylko koncepcję szukania oszczędności, co byłoby pierwszym 
krokiem ku przeprowadzeniu reorganizacji lub szukaniu innych rozwiązań.  
Radny Wojciech Półtorak  ponownie zaznaczył, Ŝe jako Rada posiada taką moŜliwość, by 
dołoŜyć środków na funkcjonowanie szkół, Ministerstwo nie dołoŜy, gdyŜ wylicza z takiego 
systemu jaki jest przyjęty.  
Radny Andrzej Budych  zauwaŜył, Ŝe mówienie, Ŝe dzisiaj wydajemy na przedszkola ponad 
900 tys. zł. nie jest właściwym porównaniem, biorąc pod uwagę, Ŝe dziś korzysta z nich 
większa ilość dzieci niŜ 3,4 lata temu.  Zdaniem radnego powinniśmy doprowadzić do takiej 
sytuacji, Ŝe kaŜde dziecko, które chce uczęszczać do przedszkola moŜe tam się znaleźć. 
 
Radny Wojciech Półtorak  złoŜył oficjalny wniosek na Komisję BudŜetu o przeanalizowanie 
sytuacji ilościowej w poprzedniej kadencji i obecnej pod kątem kosztów i utrzymania 
przedszkoli. 
 
Pani Adrianna Kosicka-Matuła Dyrektor I Gimnazjum w  Zbąszynku potwierdziła, Ŝe 
spadek liczby dzieci uczęszczających do szkół jest faktem i dlatego coraz częściej będziemy 
mieli do czynienia z sytuacją nadmiaru zatrudnionych nauczycieli. Jak poinformowała Pani 
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Dyrektor w I Gimnazjum taka sytuacja juŜ się pojawia. Wyjaśniając problem Pani Dyrektor 
poinformowała, Ŝe w tym temacie nie moŜna mówić o procedurach wewnątrz gminy, 
poniewaŜ określają to przepisy prawa i nauczyciel z końcem maja musi otrzymać informację 
o tym, Ŝe etatów w szkole brakuje. Ponadto Pani Dyrektor zasygnalizowała, Ŝe w przyszłym 
roku sytuacja będzie się przedstawiać następująco: wśród wszystkich nauczycieli 
przedmiotowców właściwie będą cztery przedmioty o gwarantowanym etacie dla wszystkich 
nauczycieli o danych kwalifikacjach. Stąd naleŜy się liczyć z tym, Ŝe redukcje etatów będą 
się zdarzały mimo tego, Ŝe mamy świetnych nauczycieli a porozumienia w ramach np. gmin 
Regionu Kozła w ramach wymiany nauczycieli  byłyby dobrym rozwiązaniem powstałego 
problemu. 
W temacie funkcjonowania Szkoły Podstawowej w Zbąszynku głos zajęła równieŜ Pani 
Małgorzata Czaczyk , Dyrektor placówki, podniosła kwestię uzupełniania obowiązkowego 
pensum nauczycieli na zasadzie porozumienia z innymi placówkami oświatowymi. Jak 
poinformowała Pani Dyrektor jest taka moŜliwość i nauczyciel moŜe uzupełniać etat w innej 
szkole, co miało miejsce w Szkole Podstawowej w Zbąszynku w przypadku katechezy. Jest 
to zdaniem Pani Dyrektor rozwiązanie umoŜliwiające realizację podstawowego pensum 
nauczyciela. Jak poinformowała Pani Dyrektor w jej placówce problem zwolnień jeszcze nie 
zaistniał, duŜa liczba nauczycieli osiąga wiek emerytalny, więc redukcja etatów będzie 
odbywała się drogą naturalną.  
Pani Dyrektor podniosła takŜe kwestię dla niej niepokojącą tj.: zbyt duŜej liczebności uczniów 
w klasach w I etapie edukacyjnym. Zdaniem Pani Dyrektor problem naleŜałoby rozwiązać, 
poniewaŜ reforma oświaty nie zakładała takich warunków i zbyt duŜa liczebność uczniów w 
klasach nie daje optymalnych warunków i szans rozwoju. 
Podsumowując Pani Dyrektor poruszyła temat klasy integracyjnej zaczynającej działać w 
ramach Szkoły Podstawowej w Zbąszynku, nadzór pedagogiczny nie zaopiniował tematu 
pozytywnie, ale organ prowadzący przychylnie się ustosunkował i w sierpniu klasa ta 
zostanie ujęta w arkuszu organizacyjnym Szkoły.  
  
Do pkt. 9  
 

Informacja z realizacji Programu Współpracy Gminy Z bąszynek  
z organizacjami pozarz ądowymi  oraz innymi podmiotami. 

 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk przedstawiła informację w sprawie realizacji 
Programu Współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami /informacja stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 10  
 

Podjęcie uchwał 
a/. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  omówiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia zasad obrotu nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy 
Zbąszynek.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przypomniał, Ŝe Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 14 radnych – 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXI/20/2008 
zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zasad obrotu nieruchomościami stanowiącymi 
własność Gminy Zbąszynek  (jeden radny nie był obecny na sali podczas głosowania). 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXI/20/2008 zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie okre ślenia zasad obrotu 
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nieruchomo ściami stanowi ącymi własno ść Gminy Zb ąszynek została podj ęta 
jednogło śnie /uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/. 
 
b/. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  omówiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia wysokości stawek i zasad poboru podatku od nieruchomości, opłaty od 
posiadania psów i opłaty targowej. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przypomniał, Ŝe Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXI/21/2008 
zmieniającą uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek i zasad poboru podatku od 
nieruchomości, opłaty od posiadania psów i opłaty targowej.  
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXI/21/2008 zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie okre ślenia wysoko ści stawek i zasad 
poboru podatku od nieruchomo ści, opłaty od posiadania psów i opłaty targowej  
została podj ęta jednogło śnie /uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/. 
 
c/.  
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  omówiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przypomniał, Ŝe Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXI/22/2008 w 
sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości.  
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała 
Nr XXI/22/2008 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy  Miejscowo ści została podj ęta 
jednogło śnie /uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/. 
 
d/. 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  omówiła projekt uchwały w sprawie oddania 
nieruchomości stanowiącej mienie gminy w wieczyste uŜytkowanie (obręb miasta 
Zbąszynek, nr działki 15/3). 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przypomniał, Ŝe Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – 9 głosami „za” i 6 głosami wstrzymującymi  podjęła 
uchwałę Nr XXI/23/2008 w sprawie oddania nieruchomości stanowiącej mienie gminy w 
wieczyste uŜytkowanie (obręb miasta Zbąszynek, nr działki 15/3).  
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała 
Nr XXI/23/2008 w sprawie oddania nieruchomo ści stanowi ącej mienie gminy w 
wieczyste u Ŝytkowanie (obręb miasta Zbąszynek, nr działki 15/3) została podj ęta przy 9 
głosach „za” i 6 głosach wstrzymuj ących  /uchwała stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu/. 
 
e/. 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  omówiła projekt uchwały w sprawie oddania 
nieruchomości stanowiącej mienie gminy w wieczyste uŜytkowanie (obręb miasta Zbąszynek 
nr działki 710-715 oraz 729-734). 
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Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przypomniał, Ŝe Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – 12 głosami „za” i 3 głosami wstrzymującymi  podjęła 
uchwałę Nr XXI/24/2008 w sprawie oddania nieruchomości stanowiącej mienie gminy w 
wieczyste uŜytkowanie (obręb miasta Zbąszynek nr działki 710-715 oraz 729-734). 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała 
Nr XXI/24/2008 w sprawie oddania nieruchomo ści stanowi ącej mienie gminy w 
wieczyste u Ŝytkowanie (obręb miasta Zbąszynek nr działki 710-715 oraz 729-734) została 
podj ęta przy 12 głosach „za” i 3 głosach wstrzymuj ących  /uchwała stanowi załącznik nr 
15 do niniejszego protokołu/. 
 
f/. 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  omówiła projekt uchwały w sprawie upowaŜnienia 
Burmistrza Zbąszynka do złoŜenia wniosku oraz przyjęcia do realizacji inwestycji.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przypomniał, Ŝe Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXI/25/2008 w 
sprawie upowaŜnienia Burmistrza Zbąszynka do złoŜenia wniosku oraz przyjęcia do 
realizacji inwestycji.  
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała 
Nr XXI/25/2008 w sprawie upowa Ŝnienia Burmistrza Zb ąszynka do zło Ŝenia wniosku 
oraz przyj ęcia do realizacji inwestycji  została podj ęta jednogło śnie /uchwała stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/. 
 
g/. 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w 
sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przypomniał, Ŝe Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXI/26/2008 o 
zmianie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała 
Nr XXI/26/2008 o zmianie uchwały w sprawie regulami nu udzielania pomocy 
materialnej dla uczniów została podj ęta jednogło śnie /uchwała stanowi załącznik nr 17 
do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt.11  

Odpowiedzi na interpelacje 
 

Odnosząc się do wniosku z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego i Praworządności 
dot. zakupu agregatu prądotwórczego do Dąbrówki Wielkopolskiej, Zastępca Burmistrza 
Ewa Omelczuk  poinformowała, Ŝe zakup zostanie rozwaŜony, zostanie sporządzona oferta 
cenowa i jeŜeli nic nie stanie na przeszkodzie to agregat zostanie zakupiony. 
Odnośnie wniosku o wprowadzenie zakazu wjazdu do parku w Dąbrówce Wlkp. 
niepoŜądanych pojazdów i wywieszenie regulaminu korzystania z parku Zastępca Burmistrza 
poinformowała, Ŝe na chwilę obecną zakazy wjazdu juŜ stoją a Rada Sołecka przygotowuje 
regulamin. 
Odnośnie prośby z posiedzenia Komisji Gospodarki i BudŜetu w kwestii przygotowania 
informacji ile wynoszą płace pracowników obsługi w przeliczeniu na etaty, i jak duŜa jest 
róŜnica między pracownikami obsługi w danej jednostce, Zastępca Burmistrza 
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poinformowała, Ŝe udzieli informacji w formie pisemnej. Jednocześnie Zastępca Burmistrza 
poinformowała, Ŝe na zapytania i interpelacje złoŜone podczas dzisiejszej sesji odpowie w 
formie pisemnej.   

Do pkt.12  
Oświadczenia i wolne wnioski 

 
Radny Krzysztof Krzywak zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady i Pani Burmistrz 
o przyjęcie propozycji przygotowania na następną sesję podziękowań za wieloletnią pracę 
na rzecz gminy i moŜe ufundowanie nagrody specjalnej przez Burmistrza Zbąszynka dla 
jednej z nauczycielek, która z dniem 1 czerwca przestaje być czynnym nauczycielem I 
Gimnazjum, gdyŜ cięŜka choroba stanęła na dalszej drodze jej kariery.  
Jak zasugerował radny Krzysztof Krzywak równieŜ przy okazji dnia 27 maja mogłoby wejść 
w coroczną tradycją tego dnia znalezienie takiego człowieka w gminie, któremu choroba lub 
inna sytuacja nie pozwoli dalej kontynuować swego dzieła, ufundowanie podziękowań ze 
środków Rady i by kaŜdy z radnych dołoŜył swoją cegiełkę wspierając finansowo takie 
przedsięwzięcie. Zwrócił się o przejęcie inicjatywy przez Kluby Radnych w organizacji takiej 
tradycji. 
Przy okazji wywołanego tematu zwrócił się o wsparcie finansowe na rzecz podziękowań za 
wieloletnią pracę wspomnianej wcześniej nauczycielki. Stan zdrowotny nie pozwala jej na 
kontynuację pracy zawodowej, ale jest jeszcze wiele obszarów, w których moŜe zaistnieć.  
Odnosząc się do mającej miejsce 27 maja br samorządowej mszy św. radny zasugerował, 
by zastanowić się czy warto podejmować inicjatywę organizowania takiej mszy, biorąc pod 
uwagę liczbę osób, która wzięła w niej udział. 
 
Radny Ryszard Stachowiak zapytał, dlaczego na debatę telewizyjną, która odbyła się w 
Zbąszyniu nie zaproszono przedstawicieli Klubu Radnych GWS? 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur wyjaśnił, Ŝe w zaproszeniu była mowa o 
przedstawicielach trzech radnych, w tym Przewodniczącego Rady, zawiadomił więc 
wszystkich Przewodniczących Komisji i nie było jego zamiarem pominięcie Klubu w debacie. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur:  

- poinformował, Ŝe Burmistrz ma obecnie zwolnienie do końca czerwca, 
- poinformował, Ŝe wszyscy radni złoŜyli oświadczenia majątkowe zgodnie  

z  ustawowo obowiązującym  terminem,  
- zaprosił na spotkanie, które odbędzie się w dniu Konwentu tj. 12 czerwca o godz. 

12.00 w Urzędzie Miejskim w temacie przekształceń ZUK-u, 
- złoŜył Ŝyczenia wszelkiej pomyślności i satysfakcji z pracy z okazji Dnia 

Samorządowca, 
- poinformował Radę, Ŝe w imieniu Rady przekaŜe wiązankę kwiatów na ręce 

Kierownika OKSiR dziękując za współpracę na rzecz gminy, 
- z okazji Imienin złoŜył Ŝyczenia pracownikowi obsługi Rady, przekazując wiązankę 

kwiatów, 
- w temacie utwardzenia ulicy Kościelnej poinformował, Ŝe koszt całości zadania 

wyniósł 26.379 zł, ilość wysypanego kruszywa to 501 ton. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe protokół przez czas trwania sesji był 
wyłoŜony do wglądu i nie wpłynęły Ŝadne uwagi co do jego treści. Następnie zarządził 
głosowanie nad jego przyjęciem. 
- za przyj ęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady głosowało 1 5 radnych "za”.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe w wyniku głosowania protokół z 
poprzedniej sesji został przyj ęty jednogło śnie. 
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Do pkt.13  
Zakończenie obrad 

 
Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1510 zamknął sesję. 
 
 
Protokołowała:                                 Sekretarz obrad:                       Przewodniczący obrad: 
 
Magdalena Tomaszewska                Marcin Kumke                                    Jan Mazur 
 
  
Wyci ąg z protokołu otrzymali:  
 

1. Zastępca Burmistrza 
2. Skarbnik  
3. p.o. Sekretarz 
4. Przewodniczący Rady 

 
 


